
u u Jægerspris Kommune
Økonomiudvalget

Side 1

Dagsorden for mode i 
økonom i u d valget

tirsdag d. 14.04.98 kl. 14.30 i udvalgsværelse II

Deltagere:

Ole Find Jensen 
formand

Jens-Chr. Børresen 

Svend Erik Isakson 

Lissi Pedersen 

Benny Pedersen 

Carsten Bo Johansen 

Bibi Barslund Sørensen

Mødet hævet kl.:

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 45 til 65 inkl.

De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II i weekenden.
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Økonomiudvalgsmødet d. 14.04,98

Åben dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid
45 Etablering af Erhvervs- og turistråd BD/CG 11313
46 Jægerspris kommunes økonomiske situation JK/BOG 11314
47 Årsregnskab for regnskabsåret 1997 DH/BOG 11309
48 Revisionsberetning nr. 115 Delregnskab 1997 LKC/BOG 11286
49 Frigivelse af anlægsmidler til renovering af kloakledninger HPS/TF 11229
50 Natrenovationsordning - Videreførelse efter 1997 HPS/TF 11084
51 Afskrivning af restancer JH/SK 11315
52 Fælles rådgivende organ ved skolevæsenet BN/SKO 10819
53 Kompetenceplan for Beredskabsafdelingen KL/TF 11191
54 Besigtigelse af kommunale veje SL/TF 11232
55 Opførelse af et kollegie i Jægerspris SA/TF 11316
56 Afgørelse fra Indenrigsministeriet - vedr. fritagelse for

betaling af detailkloakbidrag JK/BOG 11317
57 Efterretningssager BD/CG 9675
58 Meddelelser fra: BD/CG 9441

Lukket dagsorden

Punkt Resumé Init. Sagsid
59 Status vedr. Kyndby Losseplads MM/TF 8835
60 Indsigelse vedr. Regionplan 1997 SA/TF 11319
61 Ældreboliger JK/BOG 11318

62 Ansøgning om tjenestefrihed med løn til videreuddannelse

til sundhedsplejerske BN/SKO 11256

63 Personalesag AFM/LON 11320
64 Personalesag AFM/LON 11321
65 Meddelelser fra: BD/CG 9438
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Punkt 45

Mode i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-00.01A15 Sagsid: 11313

Etablering af Erhvervs- og turistråd

Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

I forbindelse med vedtagelsen af den ændrede politiske struktur besluttede man, at 
arbejdsgruppen vedr. erhverv og turisme skulle revurderes.

Der er udarbejdet forslag til etablering af et erhvervs- og turistråd.

Den administrative forankring følger til økonomiudvalgets møde.
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Punkt 46

Mode i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-00.01002 Sagsid: 11314 Sagsbehandler: JK/BOG Fmd. init.

Jægerspris kommunes økonomiske situation

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Pr. d. 1/4-98 ( efter modtagelse af 1/12-dels afregning) udgjorde kommunens likvide aktiver 
følgende:

Unibank -5,4 mio. kr.
Giro 5,0 mio. kr.
Obligationer 2,0 mio. kr.
Deponeringer vedr. hussalg 0,9 mio. kr.

Ialt pr. 1/4-98_____________ 2,5 mio. kr.

Det skal bemærkes at kommunen i hele marts måned har haft en positiv likviditet. Dette var også 
gælden for januar og februar.

I april måned skal der afregnes ejendomsskat til amtet (10/4-98). Denne rate vil udgøre ca. 5,5 
mio. kr. Derfor vil likviditeten fra 10/4 og frem til 1/6-98 (salg af ældreboliger 7,3 mio. kr.) stort 
set være negativ i hele perioden. Det forventes at likviditeten vil være ca. -5,0 mio. kr. D. 1/7-98 
modtages 2. rate af ejendomsskat.

INDSTILLING:

Til økonomiudvalgets orientering.

Beslutning:
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Punkt 47

Mode i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-00.01008 Sagsid: 11309 Sagsbehandler: DH/BOG Fmd. init.

Årsregnskab for regnskabsåret 1997

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Økonomisk afdeling fremsender årsregnskab for regnskabsåret 1997 til godkendelse , samt 
overgivelse til revisionen.

Kopi af den endelige regnskabsberetning er vedlagt dagsordenen 

Økonomisk afdeling, den 06. april 1998
Regnskabet indstilles til Byrådets godkendelse, samt overgivelse til revisionen.
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Punkt 48

Made i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-00.01002 Sagsid: 11286 Sagsbehandler: LKC/KH

Revisionsberetning nr. 115 Delregnskab 1997.

Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Kommunernes Revisionsafdeling fremsender delberetning for 1997.

Revisionen har omfattet
- uanmeldt kasseeftersyn
- bilagsrevision
- forretningsgange og sagsbehandling.

Revisionen har givet anledning til følgende bemærkninger:

Funktion 0.60-0.65. Renovation
Opkrævning for virksomheder tilknyttet fællesordningen udgør 405 kr. excl. moms. Denne takst 
ses dog ikke godkendt. Området administreres efter det endnu ikke godkendte regulativ for 
erhvervsaffald. Regulativet forventes godkendt af byrådet i 1. kvartal 1998.

Funktion 01.09. Redningsberedskab.
De benyttede takster er i henhold til overenskomsten, men er ikke i overensstemmelse med 
godkendte takster i 1989.

Vi har fået oplyst, at økonomiudvalget i januar 1998 vil tage stilling til nye vederlagssatser, som 
er i overensstemmelse med udmeldinger fra Beredskabsstyrelsen pr. marts 1997.

Det er meddelt beredskabschefen, at det mest hensigtsmæssige fremover vil være, at taksten 
følger de af Beredskabsstyrelsen udmeldte takster.

Funktion 5.32. Integreret plejeordning.
Huslejeberegning for 1998 er ikke baseret på det vedtagne budget for 1998. Endvidere er der 
ikke taget højde for moms i beregningerne, jfr. vejledning nr. 124 af 19. juni 1996 kap. 8, 1-6, 
om social tilbud til ældre m.fl.

Vedrørende servicepakke er enkelte elementer beregnet med basis i faktiske tal for 1997, idet 
budgettallene på området indeholder dele der ikke skal betales af beboerne.

Det anbefales, at det vedtagne budget opdeles i udgifter der skal benyttes til beregning af 
servicepakken og udgifter der skal afholdes af plejecentret.
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Det er herudover vores opfattelse, at der foregår en unødig dobbelt bogføring, idet plejecentret 
har egen registrering i regnearks fonn samtidig med den egentlige bogføring i bogholderiet. 
Resultatet af denne bogføring kan umiddelbart indhentes ved forespørgsel på kommunedata 
system, hvorfor eget bogholderi er unødvendig.

Afdelingerne har følgende kommentarer til de ovenstående punkter:
Funktion 0.60-0.65:
Der vil blive udarbejdet et nyt regulativ, i første halvdel af 1998.

Funktion 01.09:
Taget til efterretning.

Funktion 5.32:
Huslejeberegningen vil blive justeret for manglende moms samt beregningsmæssigt ændret til 
budget 1998 tal. Økonomiskafdeling og sundhedsafdelingen vil i samarbejde drøfte 
arbejdsopgaverne omkring økonomistyring og uhensigtmæssige atbejdsgange vil blive ændret.

Indstilling.
Revisionsberetning nr. 115 indstilles fremsendt til Byrådets godkendelse.

Jr. nr.:
r ......prr*.■1 ' I •

tm.'bx
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Punkt 49

Mode i TMU d. 26-03-98

Journalnr. BM-06.03.10 Sagsid: 11229 Sagsbehandler: HPS/TF Fmd. init.

Frigivelse af anlægsmidler til renovering af kloakledninger

Økonomi: 2.970.000 kr.

Sagsfremstilling:

1 budget for 1998 er afsat 2,97 mill. kr. til renovering af kloakledninger, funktion 00.42.52. 

Med henblik på at påbegynde renoveringsarbejderne ønskes frigivet 2.970.000 kr. 

Fællesforvaltningen den 16. marts 1998:

Det indstilles at anbefale overfor ØK, at:

- 2.970.000 kr. frigives til renovering af kloakledninger.

Økonomisk afdeling d. 16.03.98.

Det indstilles at anlægsbevillingen kr. 2.970.000 frigives.

Beslutning:

Udvalget anbefaler økonomiudvalget at frigive kr. 2.97 mill. til renovering af kloakledninger.

Mode i ØK den 14-04-98

Beslutning:
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Punkt 50

Mode i TMUd. 26-03-98

Journalnr. TF-06.01.20 Sagsid: 11084 Sagsbehandler: HPS/TF Fmd. init.

Natrenovationsordning. - Videreførelse efter 1997.

Økonomi: ca. 183.000 kr. (brugerbetalt)

Sagsfremstilling:

Bilag: Kontraktudkast for indsamling af latrin

Regelgrundlag: Lov om miljøbeskyttelse, jf. lovbkg. 625/1997
Bekendtgørelse om spildevandstilladelser m.v., 310/1994 
Regulativ for natrenovationsordningen, 1994

Byrådet vedtog den 17. marts 1998 at videreføre natrenovationsordningen indtil vedtagelse af ny 
spildevandsplan, samt at bemyndige Teknik- og miljøudvalget til at indgå aftale med entreprenør 
om løsning af opgaven.

Den 6. marts 1998 er sendt udbudsmateriale til to entreprenører HC Svendsen A/S og TJ 
Kloakservice ApS. Der indkom alene tilbud fra TJ Kloakservice, idet HC Svendsen valgte ikke 
at byde på opgaven.

Kr. pr. tømning ekskl. 
moms

sommer skel 
sommer grund 
helår skel 
helår grund

Det var forventet at, priserne ville være højere end ved den gamle vognmand, idet der skal køres 
længere mellem de enkelte brugere.

Natrenovationsordningen er brugerfinansieret ved opkrævning over ejendomsskatten. Som 
øvrige brugerfinansierede ordninger skal den hvile i sig selv.

I gebyr for ordningen er indregnet afhentningspris, pris for tømning på renseanlæg (30,00 kr/m ) 
samt administrationsbidrag (5%). I 1998 vil der være 36 tømninger for sommerhalvåret og 50 
tømninger for hele året.

TJ Kloakservice Hidtidige 
afregningspri

s
19,44 13,50
24,31 17,00
50.00 13,50
55.00 17,00

Fællesforvaltningen den 16. marts 1998:



Jægerspris Kommune
Økonomiudvalget

Side 10

Det indstilles, at
- Teknik- og miljøudvalget godkender tilbud fra TJ Kloakservice

- Teknik- og miljøudvalget anbefaler følgende gebyr (inkl. moms) for tømning af latrin overfor 
ØK/Byråd:

Sommer ved skel 946,80
Sommer på grund 1.179,00
Helår ved skel 3.325,00
Helår på grund 3.650,00

Pr. tømning kr. 26,25 
Pr. tømning kr. 32,75 
Pr. tømning kr. 66,50 
Pr. tømning kr. 73,00

Beslutning:

Udvalget godkendte tilbudet og anbefalede gebyrerne overfor økonomiudvalg og byråd.

Møde i ØK den 14-04-98
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Punkt 51

Mode i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-00.01007 Sagsid: 11315 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Afskrivning af restancer

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Der er udarbejdet en liste over 6 restancer - totalbeløb kr. 192.992,30 

Begrundelsen for at afskrive de 6 restancer er følgende:

- Restancerne er bortfaldet, og der har ikke været mulighed for at opkræve restancerne 
indenfor den 5-årige forældelsesfrist

- Restanten har ingen betalingsevne.

- Gældsanering/accord

At afskrive ovennævnte restancer betyder, at da kommunen ikke har haft mulighed for at 
inddrive restancerne jvfr. ovennævnte grunde, så må det offentlige konstatere et tab på nævnte 
beløb.
Ved bistandshjælp må Jægerspris Kommune bære 50% af tabet. Med hensyn til børnebidrag er 
der intet tab for Jægerspris Kommune, idet der er 100% statsrefusion.

Indstilling:

Fællesforvaltningen indstiller, at beløbet kr. 192.992,30 afskrives.

Beslutning:

Jr. nr.;

Besvaret:
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Punkt 52

Mode i SBK d. 31-03-98

Journalnr. BM-17.01.01 Sagsid: 10819 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Fæiles rådgivende organ ved skolevæsenet

Økonomi:

Sagsfremstilling:

I folkeskolelovens § 41 stk. 1, nr. 5 har der siden 1990 været mulighed for, at en kommune 
kunne oprette et fælles rådgivende organ for skolevæsenet. Kommunalbestyrelsen skal i givet 
fald fastsætte sammensætning heraf. Jægerspris Kommune har hidtil valgt ikke at oprette et 
sådant organ.

Ved ændring af folkeskoleloven pr. 1. januar 1998 bliver det en pligt for de kommuner, der ikke 
har nedsat fælles rådgivende organ, at kommunalbestyrelsen mindst to gange om året afholder 
møde mellem repræsentanter for skolebestyrelserne og kommunen til drøftelse af, skolevæsenets 
vilkår og udvikling (§46.a).

Lovændringen har i løbet af efteråret 1997 været drøftet i skoleledergruppen og i de tre 
skolebestyrelser.

I en skolebestyrelse ønsker man nedsættelse af et egentligt rådgivende organ, mens man i de to 
øvrige bestyrelser ønsker de to årlige møder afholdt.

Det er forvaltningens opfattelse, at der forestår betydelige drøftelser om udvikling af folkeskolen, 
hvorfor det vurderes væsentligt at styrke den kommunale dialog om kommunens skolevæsen.

Oprettelse af et egentligt rådgivende organ vil kunne styrke ansvarlighed i dialog mellem 
forældrevalgte, lærerrepræsentanter, ledere, forvaltning og politikere.

Afholdelse af de to årlige møder mellem f.eks. det politiske udvalg, forvaltning og de 3 
skolebestyrelser - eller repræsentanter herfra - vil ligeledes kunne styrke dialogen.

Fællesforvaltningen den 8. januar 1998:

Forvaltningen indstiller, at der oprettes et fælles rådgivende organ ved skolevæsenet.
Udvalget bedes tage stilling til dette forslag eller alternativt vælge afholdelse af to årlige møder.

Forvaltningen vil - på baggrund af udvalgets synspunkter om sammensætning og opgaver o.s.v. - 
udarbejde et konkret forslag herom.
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Beslutning:

Udvalget godkendte indstillingen.

Fællesforvaltningen den 18. marts 1998.

Med baggrund i beslutning på udvalgets møde i januar er der udarbejdet vedlagte notat om 
etablering af et fælles rådgivende organ for skolevæsenet.

Det foreslås, at dette organ kan drøfte alle generelle og overordnede forhold af interesse for det 
samlede skolevæsen, og at det bør inddrages forud for eventuelle betydningsfulde beslutninger.

Det foreslås sammensat af:

1. Formand og to yderligere medlemmer fra Social, Bøme- og Kulturudvalget.
2. Formand og yderligere én forældrerepræsentant fra hver skolebestyrelse.
3. En lærerrepræsentant fra hver skolebestyrelse.
4. En elevrådsrepræsentant fra hver skole.
5. En ledelsesrepræsentant ffa hver skole.
6. Den pædagogiske konsulent.
7. Afdelingslederen for Børn og Unge området.
Formanden for Social, Børne- og Kulturudvalget er formand for det rådgivende organ.

Der afholdes ordinære møder i maj og november måned.
Der foretages evaluering efter det første år.

Notatet har været til høring i de tre skolebestyrelser.
På baggrund af udtalelser ffa skolebestyrelserne er der foretaget ændring i organets 
sammensætning.

Vedlagt: Notat om Fælles rådgivende organ.
Udtalelser ffa de tre skolebestyrelser.

Fællesforvaltningen:
Det indstilles til byrådets godkendelse at oprette et fælles rådgivende organ for skolevæsenet 
med opgaver og sammensætning som i vedlagte notat.

Beslutning:

Udvalget anbefaler forslaget til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.
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Punkt 53

Mode i BK d. 24-03-98

Joui nalnr. BM-14.00.00 Sagsid: 11191 Sagsbehandler: KL/TF Fmd. init.

Kompetenceplan for Beredskabsafdelingen

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Sagen afgøres af byrådet.

Vedlagt følger oplæg til kompetencefordelingsplan for Beredskabsområdet. 

Forvaltningens indstilling:

Forvaltningen indstiller at kompetencefordelingsplanen godkendes og videresendes til 
økonomiudvalget med anbefaling.

Beslutning:

Kompetanceplanen vedtages med få ændringer og videresendes med anbefaling.

Mode i ØK den 14-04-98

o.
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Side 15

Mode i TMU d. 25-03-98

Journalnr. BM-05.01.08 Sagsid: 11232 Sagsbehandler: SL/TF Fmd. init.

Besigtigelse af kommunale veje

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag: Program m.m

Der afholdes besigtigelse af de kommunale veje den 25. marts 1998.

Formålet er :

1. At prioritere opgaver i indeværende budgetperiode.

2. At vurdere behovet i de kommende år ,med henblik på at udarbejde budgettet for 1998. 

Fællesforvaltningen den 18. marts 1998:

Det indstilles, at vejarbejder ifølge bilagene godkendes og at underskudet på 
kr.: 20.000,00 dækkes inden for vejvæsenets samlede budget.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingerne til økonomiudvalget.

Mode i ØK den 14-04-98 

Beslutning:

D>Y
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Punkt 55

Mode i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-82.01 Sagsid: 11316 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Opførelse af et kollegie i Jægerspris

Økonomi: Ikke opgjort. Støtte skal gives i henhold til “Lov om boligbyggeri” 

Sagsfremstilling:

Landsplanafdelingen har i skrivelse af 18. april 1997 vejledende besvaret forskellige spørgsmål 
stillet af Jægerspris kommune. Herefter har Forsvarets Bygningstjeneste ved skrivelse af 15. dec 
1997 oplyst, at bygningstjenesten på bestemte vilkår ikke ville modsætte sig, at det pågældende 
areal udtages af lejemålet mellem stiftelsen og forsvaret.

Den 12. januar 1998 har Jægerspris Kommune fremsendt nærmere redegørelse for arealets 
planmæssige status og anmodet om et møde til afklaring af udestående spørgsmål. Dette møde 
fandt sted den 13. marts 1998 på borgmesterens kontor. Det er herefter aftalt, at Jægerspris 
Kommune foranlediger, at bebyggelsesplan, der viser områdets disponering samt beskrivelse af 
eventuelle støj forebyggende tiltag, tilsendes Forsvarets Bygningstjeneste.

Bygningstjenesten vil herefter vende tilbage med stillingtagen til, hvorledes man forholder sig til 
projektet i forhold til Planlovens bestemmelser, herunder bestemmelserne i lovbekg. nr.847 af 
30. sept. 1994.

Den 30. marts har forvaltningen fra arkitektfirmaet Mangor & Nagel samt Dansk Boligselskab 
modtaget det materiale, der var aftalt udarbejdet. Materialet er videresendt til Forsvarets 
Bygningstj eneste.

Bygningstjenesten forventes herefter at tage stilling til, om man på denne baggrund er indstillet 
på at udtage arealet af lejemålet med “Stiftelsen”. Tillige vil der blive givet svar på, om 
Bygningstjensten fastholder ønsket om, at der skal udarbejdes lokalplan for det ønskede byggeri.

Når svar foreligger fra Forsvarets Bygningstjeneste, vil der på baggrund heraf skulle tages 
stilling til, om byrådet ønsker at konkretisere den byplanvedtægt, der gælder for området ved 
udarbejdelse af lokalplan.

Det bemærkes, at byrådet inden for området af byplanvedtægt 7, tillige har afsat midler til et 
ældreboligbyggeri i indeværende år. Dette areal ejes af Jægerspris Kommune. Der er ikke 
inkommet projekt eller nærmere beskrivelse af byggeriet, derfor har denne sag ikke været 
forelagt med henblik på stillingtagen til spørgsmålet om evt udarbejdelse af lokalplan. Det 
bemærkes dog at byggeriet forventes værende i overensstemmelse med byplanvedtægten, og at 
der ikke tidligere er udarbejdet lokalplaner i området (Byplanvedtægt 7 er anvendt som 
plangrundlag)
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Når de planmæssige forhold anses for afklaret, vil sagens fremme forudsætte, at byrådet 
godkender “Skema A”, der vil blive fremsendt af boligselskabet. (Lov om boligbyggeri)

INDSTILLING:

Til orientering 

Beslutning:
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Punkt 56

Mode i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-06.01.00 Sagsid: 11317 Sagsbehandler: JK/BOG Fmd. init.

Afgørelse fra Indenrigsministeriet - vedr. fritagelse for betaling af 
detailkloakbidrag

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Byrådsmedlem J.C. Børresen klagede d. 30. oktober 1992, på vegne af et mindretal i Jægerspris 
byråd, til indenrigsministeriet over en udtalelse af 7. september 1992 fra Tilsynsrådet for 
Frederiksborg Amt. Sagen vedrører Jægerspris byråds beslutning af 15. januar 1991, hvorved 
Jægerspris Boligselskab blev fritaget for betaling af detailkloakbidrag. Endvidere blev der klaget 
over borgmesterens deltagelse i behandlingen af sagen, idet borgmesteren samtidig var formand 
for boligselskabet.

Vedr. fritagelse for betaling af detailkloakbidrag udtaler indenrigsministeriet d. 10. marts 1998, 
at dette har medført Jægerspris kommunes kloakforsyning et økonomisk tab svarende til den del 
af detailkloakbidraget på 1.174.876,60 kr., som der ikke har været det fornødne 
hjemmelgrundlag for at meddele dispentation til.

Vedr. borgmesterens habilitet udtaler indenrigsministeriet, at borgmesteren var indvalgt i 
bestyrelsen for Jægerspris boligselskab af Jægerspris Byråd med henblik på varetagelse af 
byrådets interesser, og da der var tale om en sag, hvori Jægerspris kommune traf en afgørelse om 
dispensation på et offentligretlig grundlag, er det indenrigsministeriets opfattelse, at 
borgmesteren ikke var afskåret fra at deltage i sagens behandling.

Indenrigsministeriets skrivelse af 10. marts 1998 ligger i sagen.

INDSTILLING:

Til økonomiudvalgets og byrådets orientering.

Beslutning:
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Punkt 57

Mode i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-OO.OlAOl Sagsid: 9675

Efterretningssager

Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Referat fra chefgruppens møder den 18. og 25. marts 1998.

Referat fra rådhusets samarbejdsudvalgsmøder den 3. og 18. marts 1998.

Orientering fra HK-klubben på Jægerspris Rådhus om bestyrelsens sammensætning.

Skrivelse fra Indenrigsministeriet vedr. afgørelse om dispensation til Jægerspris Boligselskab for 
betaling af detailkloakbidrag.

Skrivelse fra Dansk Industri vedr. opkrævning af dækningsafgift.

Beslutning:
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Punkt 58

Mode i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 9441

Meddelelser fra:

Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør

Beslutning:
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Punkt 59

M ødeiØ K d. 14-04-98

Joui nalnr. TF-01.01.02P17 Sagsid: 8835 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Status vedr. Kyndby Losseplads

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag: Tillægsspørgsmål til skønserklæring i Østre Landsret 15.afd, sag B1008/93.

Kyndby Losseplads A/S har i 1993 anlagt erstatningskrav mod Frederiksborg Amt og Jægerspris 
Kommune for manglende indtjening i perioden 1990-99. I juli 1997 forelå en syns- og 
skønsrapport, hvori det er beregnet, at det samlede driftsresultat ville have udgjort ca. 21 mill. kr. 
Amt og kommune har i fællesskab formuleret en række supplerende spørgsmål til 
skønsmændene, og spørgsmålene er indsendt til landsretten 6.april 98. Herved forventes 
udsættelse af det retsmøde, der er berammet til medio april 1998.

Der er formuleret 12 spørgsmål. Heraf anses det første for at være så afgørende, at besvarelsen af 
det alene forventes at rejse alvorlig tvivl om værdien af skønsrapporten. Ved en efterregning af 
de forventede indtægter for to affaldstyper har det vist sig, at der regnes med takst på niveau 
med den, der blev anvendt for en kendt stor losseplads, men vel at mærke incl. statsafgift. Ved 
beregning med taksterne fra denne plads excl. statsafgift for to affaldstyper fas en besparelse for 
hver af dem på ca. 7 mill. kr.
De to parter beder derfor om, at skønsmændene i første omgang alene besvarer spørgsmål 1.
Når denne besvarelse foreligger, vil amt og kommune vurdere, hvorvidt de ønsker de øvrige 
spørgsmål besvaret.

Modparten anmoder om, at honorar for de supplerende spørgsmål udredes af spørgerne. Der er 
anmodet om en opgørelse af skønsmændenes hidtidige honorarer.

Fællesforvaltningen, 07.04.98:
Til orientering.

Beslutning:
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Punkt 60

Mode i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-01.01.02P17 Sagsid: 11319 Sagsbehandler: SA/TF Fmd, init.

Indsigelse vedr. Regionplan 1997

Økonomi:

Sagsfremstilling:

BILAG: 1. Responsum om VVM undersøgelse samt følgeskrivelse.
2. Referat fra møde den 25. marts 1998.

Jægerspris Kommune indankede den 16. januar 1998 amtets vedtagelse af Regionplan 1997.1 
forbindelse med fremsendelse af anke oplyste kommunen, at der ville blive udarbejdet og 
efrersendt et responsum, der omhandlede det ene af to anketemaer, nemlig spørgsmålet om VVM 
problemstillingen.

Cand. jur Ulf Kjellerup har efter afholdte møder med forvaltningen udarbejdet ovennævnte 
responsum samt forslag til en konkluderende følgeskrivelse. Dette materiale er tilsendt 
Naturklagenævnet inden den aftalte tidsfrist, som var fastsat til 1. april 1998.

Det udarbejdede responsum udgør en argumentation, der fører frem til en påstand om, at den 
stedfundne fastlæggelse af retningslinier for udlæg af losseplads i Kyndby ikke giver nogen 
retsvirkning og derved ej heller kan forpligtige Jægerspris Kommune til at udarbejde den 
underliggende planlægning (kommuneplan,- lokalplan). I argumentationen konstateres, at EU- 
direktivet reelt har været indført i den danske retsorden siden 1. juli 1988 og dermed før 
sagsbehandlingen om Kyndby Losseplads var indledt. Regionplanmyndigheden har på 
forespørgsel fra den daværende Planstyrelse (skr. af 14. juli 1989) oplyst, at der ikke fandtes 
projekter, der på grund af deres stade i sagsbehandlingen burde undtages fra reglerne i den 
indledende danske VVM- bekendtgørelse, (bekg. 446 af 23. juni 1989)

Det udarbejdede responsum har på et møde den 25. marts 1998 været forelagt kommunens 
advokat i sagen. Advokat Kirsten Bak fandt materialet egnet til anvendelse i forbindelse med den 
indgivne anke. Kommunens advokat oplyste ved denne lejlighed, at hun ikke mente at Karsten 
Falkentoft havde mulighed for at fa Jægerspris Kommune pådømt at overtage arealet efter 
planlovens bestemmelser herom. Der var på dette møde enighed om, at det var hensigtsmæssigt, 
at holde problemstillingerne med relation til planloven (VVM m.v) adskilt fra overvejelserne 
med tilknytning til den verserende retssag adskilt.
På baggrund af de planmæssige aspekter kan følgende synspunkter fra mødet med juristerne 
fremlægges til orientering/drøftelse.

1. Naturklagenævnets afgørelse må afventes. Da Naturklagenævnet måske i dets afgørelse 
alene lægger den nationale retsorden til grund, kan en senere prøvelse ved domstolene 
blive nødvendig (med udgangspunkt i denne afgørelse).
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2. Jægerspris Kommune afviser fortsat det fremsatte krav om overtagelse. Som begrun
delse anføres, at der ikke er fastsat retsvirkninger på det pågældende areal, der forhindrer 
en udnyttelse som hidindtil.

3. Jægerspris Kommune konstaterer, at lossepladslokaliseringen på intet tidspunkt har 
været underkastet en VVM lignende behandling. Pladsen er udlagt planmæssigt,- for
udgående undersøgelser er ikke inddraget i lokaliseringsvalget. Derfor er lokalise
ringen foretaget i modstrid med de hensyn, der søges tilgodeset i EU direktivet.

4. Jægerspris Kommune konstaterer, at ingen overordnede myndigheder har forfulgt en 
påstand om, at sagen er forhalet fra kommunens side. Manglende overordnede regi
onplanretningslinier, der opfylder forudsætningen om VVM undersøgelse understøtter 
tillige påstanden om, at en forhaling ikke er sket.

5. Såfremt Jægerspris Kommune får medhold i at regionplanretningslinierne om losse
pladslokalisering ikke har retsvirkning, overgår en større andel af ansvaret for sags
gangen til de overordnede myndigheder (amt, miljøministeriet). Dette bør inddrages i 
retsagen, såfremt der statueres et myndighedsansvar.

INDSTILLING:

Til orientering. Sagen fremsendes til orientering for byrådet.

Beslutning:

Jr. nr.:
n c i j\
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Punkt 61

Mode i ØIC d. 14-04-98

Journalnr. BM-03.01.01 Sagsid: 11318 Sagsbehandler: JK/BOG Fmd. init.

Ældreboliger

Økonomi:

Sagsfremstilling:

I forbindelse med et orienteringsmøde for beboerne i de beskyttede boliger d. 5 februar angående 
salg af boligerne samt opførelse af 10 nye boliger gør beboerne opmærksom på, at der ikke er 
aflagt varmeregnskab for året 1996 og 1. halvår af 1997.

Dette blev bekræftet af pensionsafdelingen. Beboerne blev lovet en hurtig afklaring.

Da varmeregnskabet bliver opgjort kan det konstateres

at Jægerspris kommune aldrig har opkrævet moms af varmeudgifterne,

at den årlige varmeudgift incl. moms er ca. 9.000,00 kr. pr bolig.

Administrationen vil på mødet komme med en mundtlig redegørelse.

INDSTILLING:

Der ønskes økonomiudvalgets stillingtagen til varmeregnskabet samt afregning overfor

f  til;
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Punkt 62

Mode i SBK d. 31-03-98

JournaInr.BM -81.30.01 Sagsid: 11256 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Ansøgning om tjenestefrihed med løn til videreuddannelse til 
sundhedsplej erske

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Sygeplejerske ved Sundhedstjenesten Lone H. Hansen ansøger i skrivelse af 15. marts d.å. om 
tjenestefrihed med løn til videreuddannelse på Danmarks Sygeplejehøjskole.

Ved Sundhedstjenesten har vi 3 stillinger å 30 timer.

Lone Hansen blev ansat pr. 1/7-1996 på dispensation fra Sundhedsministeriet frem til 1. marts 
d.å. Da hun nu er optaget på Sygeplejehøjskolen til uddannelse som sundhedsplejerske pr. 1. 
september d.å. har vi videreført dispensationen frem til denne dato.

I indeværende skoleår har vi Tine With Leth optaget på skolen til uddannelse. Hun er bevilget 
75% afaktuel løn i perioden 1/9-1997 til 30/6-1998.

Det er meget vanskeligt at skaffe uddannede sundhedsplejersker.

Kommunernes Landsforening opfordrer til, at kommunerne yder tilskud til løn på 75-100% i de 
10 uddannelsesmåneder.

De tre ansatte i Sundhedstjenesten er dygtige og arbejder vældig godt sammen. Det vil være 
værdifuldt at bakke op om Lone Hansens ansøgning, således at Jægerspris kan fa uddannet en 
fast gruppe af sundhedsplejersker.
Lone Hansen tilkendegiver, at hun ønsker at vende tilbage til arbejdet i Jægerspris.

Reglerne om løntilskud indebærer, at såfremt en nyuddannet sundhedsplejerske med kommunalt 
løntilskud skulle søge ansættelse i anden kommune, skal denne refundere lønudgiften - dog max

Økonomisk afdeling den 18. marts 1998.
Udgiften skal anvises ved konkret besparelse for såvel 1998 som 1999.

Fællesforvaltningen den 17. marts 1998.

Det anbefales, at der ydes 75% tilskud af aktueljøn til Lone Hansen fra 1. september 1998 til 
30. juni 1999.

75%.
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Udgiften for 1998 vil være 64.669 kr., og for 1999 vil det være 80.836 kr.
Det vil ikke være muligt at anvise konkrete besparelsesområder på nuværende tidspunkt. 
Udgiften for 1998 søges afholdt inden for det samlede budget for Børn- og Ungeområdet. 
For 1999 foreslås det indarbejdet som et éngangsbeløb i budgettet.

Beslutning:

Udvalget godkendte indstillingen, idet udgiften skal finansieres indenfor B&U- afdelingen.

Mode i ØK den 14-04-98

k  rir.:
rI
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Punkt 63

Mode i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-81.15.00 Sagsid: 11320 Sagsbehandler: AFM/LON Fmd. init.

Personalesag

Økonomi: Forskelsbeløb på pensionsindbetaling incl. arbejdsgiver og lønniodtagerdelen i 3 år:

Sagsfremstilling:

Leder af Sogneskolens fritidshjem Inga Nielsen har via sin organisation BUPL rettet henvendelse 
til Jægerspris Kommune vedrørende muligheden for ‘enkeltaftalt seniorordning’ i henhold til 
Rammeaftale vedrørende seniorordninger KTO 1995.

Inga Nielsen ønsker at overgå til alm. pædagogstilling fra 01.06.1998 og frem til sin 
pensionering pr. 01.06.2001. IN opfylder rammeaftalens betingelser ligesom der i kommunens 
personalepolitik er tilkendegivet at seniorpolitik er et område, der kan prioriteres.

IN’s anmodning har været drøftet på institutionen, hvor medarbejderne er positive, ligesom 
afdelingsleder Bjarne Nielsen er positiv overfor Inga Nielsens anmodning.

Den for aftalen nødvendige stillingsledighed er tilstede pr. 01.06.98.

Som det fremgår af vedlaget bilag har sagen været positivt drøftet med BUPL.

FHSU har på sit møde den 26.03.98 tilkendegivet, at midlerne afsat i forbindelse med 
besparelserne ikke kunne bringes i anvendelse til dette formål.

Administrationen den 7. april 1998

Kommunaldirektøren anmoder økonomiudvalget om godkendelse til indgåelse af enkeltaftalt 
seniorordning i op til 3 år og bevilling af pensionsindbetalingens forskelsbeløb hermed for Inga 
Nielsen.

Når Inga Nielsen pensioneres, vil hendes pension blive beregnet efter hendes stilling som leder. 

Beslutning:

kr, 11.540,61

i
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Punkt 64

Mode i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-81.15.00 Sagsid: 11321 Sagsbehandler: AFM/LON Fmd. init.

Personalesag

Økonomi: Økonomi: 67.000 kr. - 111.400 kr.

Sagsfremstilling:

Forvaltningschef Karsten Jensen har den 30. marts 1998 anmodet om, at hans ansættelsesforhold 
ønskes ændret pr. 1. april 1998. Karsten Jensen ønsker en åremålsansættelse på 6 år med et tillæg 
på 25%. Hertil kommer “resultatløn”.

Baggrunden for Karstens Jensens anmodning er, at han er blevet tilbudt anden stilling med 
mulighed for udstationering.

Angående de lønmæssige relationer henvises til vedlagte bilag.

Kommunaldirektøren den 31. marts 1998:

Kommunaldirektøren har sammen med personalechefen vurderet mulighederne om kling 
åremålsansættelse samt vurderer de lønmæssige relationer.

Indstillingen er at tilbyde forvaltningschef Karsten Jensens åremålsansættelse i 3 år med et 
åremålstillæg på 15%. Tillæg på 15% betyder en yderligere lønomkostning pr. år ca. 67.000 kr. 
For indeværende regnskabsår er dette en merudgift på 45.000 kr. som anbefales finansieret over 
kassebeholdningen.

Møde i ØK den 31.03.98

Økonomiudvalget bemyndiger borgmesteren til at forhandle og aftale vilkårene for en 
åremålsansættelse for Karsten Jensen.

Løn- og personaleafdelingen den 7. april 1998:

DJØF har fremsendt forslag til en aftale om åremålsansættelse af forvaltningschef Karsten Jensen 
se vedlagte bilag. Der foregår i øjeblikket forhandlinger mellem Jægerspris Kommune og DJØF.
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Punkt 65

Møde i ØK d. 14-04-98

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 9438 Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Meddelelser fra:

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør

Beslutning:


